Part 2　Learning About Language & Using Language
基础过关练
Ⅰ.单词拼写
1.Some speakers argued that boxing was less dangerous than　　　(橄榄球运动). 
2.How I dress up can have an impact on my　　　(公司的)image. 
3.The　　　(潮湿的) weather causes damage to machines. 
4.Apart from the　　　(娱乐) center, we also have a health club on the second floor. 
5.She took care of her 　　　(外甥) while her sister was away on business.  
6.A growing number of people support the argument that it is c　　　 of human beings to train animals to perform tricks for amusement. 
7.Though he is in his fifties, he seems never to lose his youthful　　　(活力). 
8.The main reason why I like this piece of f　　　 is that it suits the style of my house. 
9.B　　　 play an important role in the ecosystem, especially in controlling insects at night, but they are also carriers of some deadly viruses. 
10.The study shows that the 　　　(工资) gap between natives and immigrants is widening. 
11.As a committed member, he is l　　　 to the Party and he will always remain so. 
12.As a young man, Bill worked as a s　　　 in an airline company for 5 years. 
13.They've paid 6 months' rent in advance for a 2-room apartment and will give it a t　　　 clean before moving in. 
14.The captain together with the stewards showed great courage during this adventurous v　　　. 
15.The teacher will a　　　special exercises to the students according to their academic ability. 
Ⅱ.选词填空
make an application;make it;move on to;be best at;under the guidance of
1.She had run this shop for ten years before deciding 　　　　　　fresh challenges. 
2.Many teenagers dream of becoming a star, but only a very small number 　　　　　　 to the top in the show business. 
3.I am writing to 　　　　　　 for the job of temporary library assistant advertised in our school newspaper. 
4.　　　　　　 the experienced hunter, we finally went out of the mysterious forest. 
5.He is the one who 　　　　　　 analyzing things and solving challenging problems among us. 
Ⅲ.单句语法填空
1.　　　(unfortunate), due to unforeseen circumstances, this year's show has been cancelled. 
2.He was among the three　　　(candidate)interviewed for the job. 
3.They have spent enormous amounts of money　　　(advertise) their products. 
4.The　　　(guide) system didn't work and he had to get it checked out by professionals. 
5.One of the easiest ways to save money on college 　　　(apply) fees before you begin applying is to narrow down your list of schools. 
6.What's wrong? The dog 　　　(bark) nonstop for an hour. 
7.After a few days, you'll settle into a pattern of going to bed at 　　　(rough) the same time and falling asleep right away.  
8.I believe in my potentiality and I will hold 　　　 to my dream. 
9.Her heart　　　(sink) as the list ended without her name. 
10.He coughed up the candy that was　　　(stick) in his throat. 
Ⅳ.用现在完成进行时或现在完成时翻译下列各句
1.今天上午我一直给他打电话,打了好多次,但都没有人接。
 																			
2.这场森林大火到现在已经烧了数十天。
 																			
3.我已经修好了自行车,这周末我们可以去骑车了。
 																			
4.最近我一直在思考未来,我在想怎样才能实现自己的目标。
 																			
5.中国修建了更多条公路,使人们从一个地方去另一个地方旅行更加方便了。
 																			
能力提升练
Ⅰ.阅读理解
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(2020广东广州调研测试)
When Allen invited me to a camping trip to the mountains, I imagined us in a cosy cabin overlooking a lake, with a warm fireplace, hot cocoa and soft beds. But my happy imagination became a nightmare when Allen and his older brother, Leo, showed up with a truck filled with camping equipment—tents, sleeping bags and water bottles. We were going on survival training!
The ever-efficient Leo was keen to leave the city behind us and urged us to hurry. Several hours later, as we drove through the forest, the mountains seemed bigger than I remembered; the trees were larger, and the environment felt more threatening.
At the trailhead, Leo tied a sleeping bag onto my already heavy pack and lectured Allen and me about hiking rules. Then, with Leo in the lead, we set off along the narrow and steep dirt track that wound up the mountain.
After 6 hours of climbing, we finally reached the top. My legs aching, I dropped my pack and groaned(呻吟) but there was no time to rest. “We need to set up camp quickly,” said Leo. “There are dark clouds coming in. A storm is on its way.”
I thought he was kidding, but Leo was quite serious. He and Allen worked expertly, while I stood around and pretended to help, thunder rumbling in the distance. We just finished putting up the tent when it hit. The wind, thunder, and lightning were relentless.
Leo, sensing that I was scared, started telling us some stories about his camping adventures. But each time lightning lit up the tent and the thunder echoed, I jumped. “Don't worry. Summer storms pass quickly,” said Leo, trying to comfort me. “And at least the rain will keep the bears away,” he said with a teasing smile, which was less comforting.
And just as quickly as the storm came rushing in, it passed, and we exited the tent. The view was incredible—I could see for miles. As darkness set in, I stared in wonder at the millions of glowing stars in the night sky.
I won't lie—I was still wishing for a hot shower and a soft bed, but as I gazed upward at the Milky Way, I knew this was an adventure I would never forget.
1.Why was the author surprised when Allen came to get him at the beginning of the story?
A.Allen had arrived earlier than arranged.
B.He saw that Allen was not well prepared.
C.He realized their trip would be challenging.
D.Allen's brother was unexpectedly with him.
2.Why was it necessary to set up camp immediately after reaching the mountain top?
A.It was almost night time.
B.The weather was changing.
C.They were tired and needed to rest.
D.They needed protection from animals.
3.What can we guess about Leo?
A.He was an experienced and capable hiker.
B.He was inconsiderate of others' feelings.
C.He had known the writer for a long time.
D.He had not been to this mountain before.
4.How did the author feel at the end of the story?
A.Bitter.
B.Optimistic.
C.Scared.
D.Satisfied.
Ⅱ.完形填空
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(2020山东滕州第一中学高二10月月考)
It's 27 years since my last conversation with Mother, who didn't finish school like many of her contemporary(同时代的)girls. She often told me, “I never got my 　1　 but one day you will.” 
Pointing to a tree or a cow, she asked me to repeat their English names after her. Feeling　2　, I asked, “Mama, why do I have to learn these 　3　 words?” She held her pen right before my eyes. “Hold it firmly,” she　4　 me, “for this pen and the new language will be your compass(指南针)to sail around the world.” Sadly, my mother died of breast cancer when I was six. 
Turning seven, I traveled 30 miles to live closer to my school.　5　 “closer” is a relative term in Uganda, which　6　 I had to get up as the early sun rose and then ran 8.8 miles barefoot to school. Also, I needed to carry a stick in　7　 of snakes and dogs. During the rainy season, the path to school was 　8　 daily and I'd swim with one hand, using the other hand to 　9　 the book bag on my head.  
Research shows 70 percent of poor children don't　10　 primary school in Uganda. Reasons for this 　11　 dropout rate include the long 　12　 some children must 　13　 among many other reasons. 
Fortunately, I've made it. Whenever I see the sun rise, I am　14　 of the wisdom of my mother. What she taught me when I was a kid took root in my heart, 　15　me to persevere with enthusiasm even in the miserable period of life. 
1.A.degree				B.scholarship
C.recommendation	D.admission
2.A.anxious			B.hopeless
C.disappointed		D.annoyed
3.A.tough				B.new
C.foreign				D.old
4.A.encouraged		B.consulted
C.blamed				D.frightened
5.A.But				B.So
C.When				D.If
6.A.shows				B.means
C.proves				D.states
7.A.search				B.possession
C.spite					D.case
8.A.damaged			B.repaired
C.blocked				D.flooded
9.A.drag				B.hold
C.hide					D.seize
10.A.attend			B.enter
C.complete			D.continue
11.A.constant			B.steady
C.low					D.high
12.A.distances			B.periods
C.lists					D.stories
13.A.cover				B.consider
C.judge				D.measure
14.A.informed			B.warned
C.reminded			D.told
15.A.allowing			B.inspiring
C.expecting			D.intending
Ⅲ.语法填空
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(2019山东邹城质量监测)
Failing Successfully
Two years ago I took part in a speech competition and I got the worst. Though losing the competition, I really wanted　1　(compete)again. I realized that finding the right topic was the most important part. It needs to be motivational and inspirational to the audience. So I reworked my speech for the　2　 (follow)year, picking a different topic and spending countless hours polishing(润色) the speech, word 　3　 word. 
The next year I participated in　4　 competition again. My speech went well and I hoped to do that a bit better this year. 　5　(sad), my wish didn't come true. The competition was so fierce that again I didn't make 　6　. 
The defeat was a bitter pill to swallow. I couldn't accept the fact 　7　 I had failed twice in something that I had worked so hard on. However, one of the　8　 (judge)said to me that my speech was quite good, but it needed to be 　9　(good) if I wanted to go any further. He advised me to struggle to overcome something like some of the empty gestures. He said that I would surely succeed some day. 
Hearing such instructive and 　10　(inspire) words, I knew I failed successfully. Losing is normal and part of life. This experience was not a fall but a slip. 
1.　　　 2.　　　 3.　　　 4.　　　 5.　　　 
6.　　　 7.　　　 8.　　　 9.　　　 10.　　　 

答案全解全析
[bookmark: _GoBack]基础过关练
Ⅰ.1.rugby　2.corporate　3.damp　4.recreation　5.nephew
6.cruel　7.vigour　8.furniture　9.Bats　10.wage　11.loyal
12.steward　13.thorough　14.voyage　15.assign
Ⅱ.1.to move on to　2.make it　3.make an application　4.Under the guidance of　5.is best at
Ⅲ.1.Unfortunately　考查词性转换。句意:不幸的是,由于始料未及的情况,今年的演出被取消了。该空放在句首作状语,要用副词形式。
2.candidates　考查名词复数。句意:他是参加工作面试的三个候选人之一。candidate“候选人”是可数名词,由空前的three可知用复数形式。
3.advertising　考查非谓语动词。句意:他们已经花巨资为他们的产品做广告。spend...(in) doing sth.花(时间/金钱)做某事。
4.guidance　考查词性转换。句意:制导系统坏了,他必须请专业人士检查清楚。此处应用名词作system的定语,表示用途。
5.application　考查词性转换。句意:在大学申请费方面省钱的最容易的办法之一是在你开始申请之前缩小你申请学校的范围。application是名词,意为“申请”,作fees的定语。
6.has been barking　考查谓语动词的时态和语态。句意:怎么了?狗不停地叫了一个小时了。bark与主语The dog是主动关系,由What􀆳s wrong?和for an hour可知狗已经叫了一个小时了,而且现在仍然在叫,所以用现在完成进行时。
7.roughly　考查词性转换。句意:几天后,你会习惯于一种大约在同一时间上床并立即睡着的模式。此处roughly意为“大约”,作程度状语,修饰the same time。
8.on　考查固定短语。句意:我相信我的潜力,我将坚持我的梦想。hold on to...坚持……。
9.sank　考查动词时态。句意:当名单最后没有她的名字时,她的心情变得沉重了。此处sink指心情变得沉重、低落,由句中的ended可知应该用一般过去时。
10.stuck　考查词性转换。句意:他咳出了卡在喉咙里的糖果。get/become/be stuck in意为“卡住,陷入”,此处指糖果卡在喉咙里,用形容词作定语从句中的表语。
Ⅳ.1.I have been calling him many times this morning, but there􀆳s no answer.
2.Until now the forest fire has been burning for dozens of days.
3.I have fixed the bike. We can go cycling this weekend.
4.I have been thinking about the future lately,wondering how I can achieve my goal.
5.More highways have been built in China, making it much easier for people to travel from one place to another.
能力提升练
Ⅰ.◎语篇解读　本文是一篇记叙文,作者本来以为要和朋友一起去舒适的别墅木屋喝热可可、睡暖床,结果却被拉去经历一次野外生存训练。本文以第一人称细腻地讲述了这段经历和作者的思想变化。
1.C　细节理解题。根据第一段第二句中But my happy imagination became a nightmare和第一段最后一句We were going on survival training!可知作者因为将要进行一次具有挑战性的生存训练而不是去舒适的木屋而感到惊讶,故选择C项。
2.B　细节理解题。根据第四段中的“We need to set up camp quickly,” said Leo. “There are dark clouds coming in. A storm is on its way.”可知必须马上搭建营地是因为变天了,天即将下雨,所以B项正确。
3.A　推理判断题。第三段第一句中的Leo tied a sleeping bag onto my already heavy pack and lectured Allen and me about hiking rules表明Leo远足经验丰富,第五段第二句中的He and Allen worked expertly表明Leo能力非常强,故可推断A项正确。
4.B　推理判断题。最后一段作者的心理活动表明作者虽然仍然想念热可可和柔软的床,但内心已感到这将是永远难忘的一次历险,故可推断作者不再那么排斥艰苦的生存训练,开始感受到其中的乐趣,所以B项正确。
【高频词汇】　1.show up出现;露面　2.survival n.生存;幸存　3.adventure n.冒险经历;冒险
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原句　But my happy imagination became a nightmare when Allen and his older brother, Leo, showed up with a truck filled with camping equipment—tents, sleeping bags and water bottles.
句意　但是当Allen和他哥哥Leo开着装满露营设备——帐篷、睡袋和水瓶——的载重汽车出现时,我那快乐的想象变成了一场噩梦。
分析　这是一个主从复合句。But my happy imagination became a nightmare是主句,when Allen and his older brother, Leo, showed up with a truck filled with camping equipment—tents, sleeping bags and water bottles是时间状语从句。
Ⅱ.◎语篇解读　本文是一篇记叙文。作者自幼受母亲教导立志求学,在母亲去世后仍自强不息、克服困难,终获成功。
1.A　考查名词。degree在此处意为“学位”。由空前句中的who didn􀆳t finish school like many of her contemporary girls可知作者的母亲没有完成学业,所以作者的母亲没有获得学位。故A项正确。
2.D　考查形容词。根据空后内容“Mama, why do I have to learn these 　3　 words?”和本段作者的母亲对他的教育可知,当时作者一遍遍地记外语单词,感觉很烦,所以D项正确。 
3.C　考查形容词。由下文for this pen and the new language will be your compass to sail around the world可知作者的母亲让她学习外国词汇,故选择C项。
4.A　考查动词。由空后作者的母亲的鼓励的话可以判断A项正确。
5.A　考查连词。本句中的I had to get up as the early sun rose and then ran 8.8 miles barefoot to school表明作者每天要早早起床跑8.8英里才能到学校,故可知虽然作者搬去了离学校较近的地方,但“近”在乌干达只是相对而言,前后内容存在转折关系,所以A项正确。
6.B　考查动词。mean在此处意为“意味着”。空前的 “closer” is a relative term in Uganda表明“近”在乌干达是相对而言的,所以那意味着作者其实依然要起得很早,故B项正确。
7.D　考查固定搭配。in case of意为“以防”。由I needed to carry a stick可知作者拿棍子来防蛇和狗,故选D。
8.D　考查动词。由空前的During the rainy season和空后的I􀆳d swim可知在雨季通往学校的路每天都会被淹没,故选D。
9.B　考查动词。此处hold意为“托住”,根据空后的the book bag on my head可知作者在游水的同时为了让书包不被弄湿,必须把书包举在头上,故B项正确。
10.C　考查动词。本文讲述作者作为乌干达穷人家的孩子求学经历的种种艰辛,由此可知在乌干达70%的穷人家的孩子没有上完小学,故C项正确。
11.D　考查形容词。由前文在乌干达70%的穷人家的孩子不能上完小学可知乌干达的辍学率很高,所以D项正确。
12.A　考查名词。根据前文所讲述的作者每天早起赶8.8英里的路程可知,距离学校太远是高辍学率的原因之一。
13.A　考查动词。cover在此处意为“行走(一段路程)”,与distances相照应。
14.C　考查动词。remind意为“使想起”。此处指太阳升起使作者想起自己的母亲的智慧。
15.B　考查动词。inspire在此处意为“鼓舞;激励”。由前句每当看到太阳升起作者就会想起母亲的智慧可知,幼时母亲的教导一直鼓舞着他以充沛的热情走过那段不幸的日子,所以B项正确。
【高频词汇】　inspire sb. to do sth.鼓舞某人做某事
[image: ]
原句　It􀆳s 27 years since my last conversation with Mother, who didn􀆳t finish school like many of her contemporary girls.
句意　自从我最后一次和母亲交谈已有27年,母亲像很多和她同时代的女性一样,没有完成学业。
分析　这是一个主从复合句。主句包含固定句式It is...since...,意为“自从……已经……”,who didn􀆳t finish school like many of her contemporary girls为who引导的非限制性定语从句,修饰先行词Mother。
Ⅲ.◎语篇解读　本文是一篇记叙文,主要讲述作者两次参加演讲比赛均未获奖,但是收获很大,作者由此明白失败很正常,只要过程中有收获,就是一次成功的失败。
1.to compete　考查非谓语动词。want to do sth.想要做某事。
2.following　考查词性转换。此处following是形容词,意为“接下来的”,修饰名词year, the following year意为“第二年”。
3.for　考查介词。word for word 意为“逐字地,一字不差地”。
4.the　考查冠词。 此处指作者第二年再次参加competition“竞赛”,表示特指,所以要用定冠词the。
5.Sadly　考查词性转换。设空处位于句首,修饰整个句子,故用副词。sadly意为“令人遗憾地”。
6.it　考查代词。句意:比赛如此激烈,以至于我又一次未获成功。此处包含固定短语make it “获得成功”。
7.that　考查同位语从句的引导词。设空处引导同位语从句,表示fact的具体内容,从句中不缺成分,故填that。
8.judges　考查名词复数。此处judge意为“裁判”,根据空前的one of the可知应该用名词的复数形式。
9.better　考查形容词比较级。空前的my speech was quite good表明我的演讲已经很好,空后的if I wanted to go any further意为“如果我想走得更远”,由此可知我的演讲需要更好,所以应该用good的比较级better。
10.inspiring　考查词性转换。此处指作者听了如此有启发性的、鼓舞人心的话。此处应填形容词修饰其后的words。inspiring意为“鼓舞人心的”。
【高频词汇】　1.speech competition演讲比赛　2.motivational and inspirational励志的　3.fierce adj.激烈的
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原句　However, one of the judges said to me that my speech was quite good, but it needed to be better if I wanted to go any further.
句意　然而,一个裁判对我说我的演讲很好,但是如果我想走得更远,我的演讲需要更好。
分析　这是一个主从复合句,said to me后为that引导的宾语从句,该宾语从句中but连接两个并列分句,but后面的分句中包含一个由if引导的条件状语从句。
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